
News Release

1997-05
November 14, 1997

**FEDERAL GOVERNMENT RESPONDS TO THE HIV/AIDS
CRISIS AMONG INJECTION DRUG USERS IN VANCOUVER**

Vancouver, B.C. - Health Minister Allan Rock announced today that Health Canada will contribute \$1 million to address the HIV/AIDS epidemic among injection drug users in Vancouver's Downtown Eastside. In addition, Health Canada is coordinating a long-term federal response to the crisis.

The Vancouver/Richmond Health Board recently declared a health emergency due to the high prevalence of HIV/AIDS among the estimated 6,000 to 10,000 injection drug users living in the Downtown Eastside. A recent study of 1,200 of those drug users found that 27 per cent tested positive for HIV -- the highest known rate of infection among injection drug users in the Western world.

"I am extremely concerned about the HIV/AIDS emergency in Vancouver," said Minister Rock. "My officials have been working closely with the B.C. Ministries of Health and Children and Families along with the regional health board to determine the most effective form of federal assistance to help resolve the crisis."

The Minister has also accepted an invitation to become a member of Vancouver's Coalition for Crime Prevention and Drug Treatment, which has been formed by Mayor Philip Owen. The coalition is working toward a safer city through more comprehensive policing, drug education, and improved alcohol detox and drug treatment facilities.

.../2

"As a result of representations from Vancouver area Liberal MPs, I have directed Health Canada to coordinate a long-term federal response to the crisis by chairing an inter-agency working group of federal departments and agencies," said Minister Rock. Discussions at the regional and national levels include Canadian Heritage, Correctional Service of Canada, Human Resources Development Canada, Western Economic Diversification, Canada Mortgage and Housing Corporation, Indian and Northern Affairs Canada, Status of Women Canada, Justice Canada, Royal Canadian Mounted Police and others.

"I am pleased that the federal government is contributing much needed resources to assist the Downtown Eastside residents in combatting this epidemic," said Hedy Fry, Secretary of State, Multiculturalism and Status of Women and Member of Parliament for Vancouver Centre.

In collaboration with the provincial, regional and municipal health authorities, Health Canada will designate resources to be used in such areas as the development of new models for delivering, coordinating and evaluating services and programs, the expansion of support for HIV prevention and care issues in the community, substance abuse programs and activities related to the health of Aboriginal people.

Health Canada has been a leader in the area of HIV/AIDS and substance abuse issue since 1989 when it initiated funding with provincial and territorial governments for needle exchange programs. Other initiatives include epidemiological studies, behavioural research, community action and treatment programs. The HIV/AIDS and Injection Drug Use National Action Plan, funded by Health Canada, was tabled earlier this year and recommends further approaches to address the epidemic.

- 3 -

"The issues in the Downtown Eastside extend to communities outside the Vancouver area," added Minister Rock. "What is learned here will be valuable in addressing this epidemic both nationally and internationally."

- 30 -

Attachment: List of activities by Health Canada
in Vancouver's Downtown Eastside

Media Enquiries:

Également disponible en français

Derek Kent
Minister's Office
(613) 957-1515

**HEALTH CANADA'S INVOLVEMENT WITH
VANCOUVER'S DOWNTOWN EASTSIDE (DTES)
HIV/AIDS AND SUBSTANCE ABUSE
IN THE DOWNTOWN EASTSIDE DURING NASII (1993-1998)***

*With the exception of needle exchanges which commenced in 1989.

A. CURRENT DOWNTOWN EASTSIDE PROJECTS

1. Vancouver Injection Drug Use Study (BC Centre for Excellence in HIV/AIDS)
 - 3 year open cohort study of HIV infection among injection drug users
 - includes funding for the demographic and behavioural determinants of new infections and develop community strategies for preventionFY 1995-98
Total \$218,400

2. Community Research on HIV, Substance Use, Poverty and Nutrition in Downtown Vancouver
 - the role of nutrition in the HIV positive injection drug using population
 - issues of access to food services and nutrition education needs will be researchedFY 1997/98
Total \$23,795

3. National Health Research and Development Program (NHRDP) In Phase I and II of the National AIDS Strategy NHRDP has funded several initiatives related to HIV/AIDS and IDU
 - Evaluation initiatives on needle exchanges in Vancouver and prevention programs for IDUs (Dr. Rick Mathias)FY 1991-94
Total: \$240,161

4. Positive Women's Network Society
 - Development of pocket guides for HIV positive women in the DTESFY 1997
Total \$54,983

B. DOWNTOWN EASTSIDE AND OTHER LOCATIONS

1. AIDS Vancouver and BC PWA Society
 - operational funding of these organisations provides services to clients who are IDU and those who live in the DTES.FY 1997/98
Total \$1,440,990

2. Canadian Community Epidemiology Network on Drug Use
 - goal of the network is to track trends in drug use and serve as an early warning network in six major sites (Halifax, Toronto, Calgary, *Vancouver*, Montreal, Winnipeg) with three additional sites this year
 - FY 1996-98
 - Total \$55,000

3. Tri-City Ethnographic Research
 - implemented by British Columbia Centre for Excellence in HIV/AIDS
 - to generate hypothesis re: ongoing rate of infection in Montreal, Toronto and *Vancouver*
 - FY 1997/98
 - Total \$218,400

4. Study to characterize IDU's in Montreal/*Vancouver*/Toronto (BC Centre for Excellence in HIV/AIDS)
 - to estimate the number of injection drug users in the three cities by accessing various existing databases.
 - FY 1997/98
 - Total \$110,000

5. BC Aboriginal HIV/AIDS Task Force
 - jointly funded by Medical Services Branch (Health Canada) and Ministry of Health, this interdisciplinary and interagency group will develop an Aboriginal HIV/AIDS strategy for BC and part of which will address substance abuse in the DTES area
 - the task force is funded under Medical Services Branch's Operating and Maintenance Budget \$119,000 per annum (FY 1993-1998), and this includes pre- and post- testing counselling training for community health nurses; workshops and training for nurses and CHRs; condom distribution to agencies located both on- and off-reserve and to federal health facilities; support of the HIV/AIDS Focus Group; and for research assistance.

C. RECENT DOWNTOWN EASTSIDE PROJECTS

1. High Risk Project Society
 - HIV/AIDS awareness, outreach and support project for the transgendered community
 - FY 1995-96
 - Total \$25,000

2. Cost sharing initiatives between provinces for service delivery of needle exchanges and full cost of evaluation. Five provinces participated.
 - FY 1989-92
 - Total: BC \$275,921 (Five province total: \$1,458,339)

3. **Factors Associated with Recent HIV Infection in BC's IDU Community (BC Centre for Excellence in HIV/AIDS and BC Centre for Disease Control Society)**
 - to conduct a case control study to determine the risk factors associated with recent seroconversion among the sub population of injection drug users
 - the study was initiated in response to the identification of a cluster of new HIV infections among injection drug users

FY 1994/95
Total \$106,679

4. **Prevalence Study Among Young Offenders in BC**
 - to assess the HIV prevalence of young offenders admitted to Youth Custody Centres in British Columbia

FY 1993/95
Total \$30,085

5. **Youth Action Coalition**
 - to improve the quality and number of opportunities available for street-involved youth to develop healthy coping, socialization, and other life skills.

FY 1995-97
Total \$55,600

6. **Watari Research Association**
 - to develop and make available an innovative educational and training curriculum with appropriate alcohol and other drug instructional modules for care providers of at-risk and/or street-involved youth in the downtown core.

FY 1993-94
Total \$22,700

7. **Vancouver Police and Native Liaison Society**
 - to act as a liaison between Aboriginal women living in the DTES and the Vancouver Police Department.

FY 1993-95
Total \$65,540

8. **AIDS Community Action Program**
Several organizations receiving AIDS Community Action Program funding have also carried out some work in this area. These organizations have seen a significant shift in their clients makeup to include residents from the DTES.
 - Healing Our Spirit - Street outreach for urban native people, \$46,650, FY 1993/94
 - Youth Community Outreach Society - Educational outreach to hard-to-reach youth, \$148,890, FY 1995-98
 - Asian Society for the Intervention of AIDS - Asian IDUs needs assessment, \$56,624 FY 1996-97

D. OTHER RELATED PROJECTS

1. **BC Enhanced HIV Surveillance Program (BC Ministry of Health/BC Centre for Disease Control Society)**
 - to enhance the BC HIV Surveillance Data and Program (e.g., removal of duplicate HIV tests) to provide more valid data for program planning and the national HIV surveillance system.
FY 1994-96
Total \$89,312

2. **Development of a Seroconverter Database and Update to BC Enhanced HIV Surveillance Program**
 - to monitor HIV seroconversions in the BC HIV database in order to more closely monitor HIV incidence for the purpose of providing information for targeting prevention, treatment, care and support and to provide data for the national seroconverter database.
FY 1996-98
Total \$46,326

3. **HIV/AIDS program directed by the Pacific Region HIV/AIDS Focus Group.**
 - prevention education workshops in First Nations communities
FY 1993-1998
Total \$271,000 per annum

 - Funding program for community-based coalitions.
 - Addressing developmental needs of children 0-6 whose health is at-risk.
 - Regional priorities are injury prevention, support to young parents and crisis intervention.
 - Provincially, 25% of funding must be dedicated to services for Aboriginal people. In the DTES majority of the resources are targeted to Aboriginal people. All three projects have strong support from off-reserve Aboriginal communities.

4. **Children's Coalition, YWCA Crabtree Corner**
 - The project builds on and enriches existing programs which include: FAS/NAS prevention; peer support and training groups for parents with FAS/NAS children; single mother support groups; and pre and post natal support programs.
FY 1995-2000
Total \$517,054

5. **Children's Coalition of the DTES/Strathcona, Downtown Eastside Residents' Association**
 - The project operates four inner city neighbourhood family support centres for pre-school aged children and their families. A wide variety of resources for parents is available providing educational, life skills, crisis intervention, support counselling, referral, social recreational and cultural activities.
FY 1994-2000
Total \$760,645

6. **Family Initiatives Program, MOSAIC**

- **MOSAIC formed a partnership with the Vancouver Aboriginal Friendship Centre Society to develop a comprehensive, integrated community-based program which promotes the health and social development of at-risk children 0-6 and their families; to decrease isolation and risk among members of the immigrant refugee and off-reserve Aboriginal communities by linking them with existing services; and to provide program services which are culturally sensitive in terms of both content and language.**

FY 1994-2000

Total \$661,461

7. **Aboriginal Head Start Initiative**

- **An amount of \$1,500,000 in Vancouver, including the DTES, to develop and implement pre-school projects. Projects will include the promotion of culture and language, education, health, nutrition counselling, and improved social supports.**

8. **YWCA Crabtree Corner, The Women's Tobacco Prevention Project**

- **a participatory research initiative. The target group and the participants in the project were Aboriginal women from the Downtown Eastside.**

FY 1995-96

Total \$68,484

Communiqué

1997-05

Le 14 novembre 1997

LE GOUVERNEMENT FÉDÉRAL RÉAGIT FACE À LA SITUATION DE CRISE RELIÉE AU VIH/SIDA CHEZ LES UTILISATEURS DE DROGUES INJECTABLES À VANCOUVER

Vancouver (C.-B.) -Le ministre de la Santé, Allan Rock, a annoncé aujourd'hui que Santé Canada contribuera 1 million de dollars pour contrer l'épidémie de VIH/sida chez les utilisateurs de drogues injectables du centre-ville est de Vancouver. En outre, Santé Canada coordonne, au niveau fédéral, une réponse à long terme à cette crise.

Le Conseil de santé de Vancouver/Richmond a récemment déclaré un état d'urgence sanitaire en raison de la forte prévalence de VIH/sida chez les quelque 6 000 à 10 000 utilisateurs de drogues injectables habitant au centre-ville est. Dans le cadre d'une étude récente, 1 200 de ces utilisateurs ont été soumis à des tests de détection du VIH. Dans 27 p. 100 des cas, les résultats ont été positifs, ce qui constitue le taux d'infection connu le plus élevé chez les utilisateurs de drogues injectables de l'Occident.

« Je suis fort préoccupé par cette situation d'urgence liée au VIH/sida à Vancouver, a déclaré le ministre Rock. Mes représentants ont oeuvré en étroite collaboration avec le ministère de la Santé et le ministère des Enfants et de la Famille de la Colombie-Britannique, ainsi qu'avec le conseil de santé régional afin de déterminer la formule d'assistance fédérale la plus efficace à prévoir pour aider à régler cette crise.

Le ministre Rock a aussi accepté une invitation à devenir membre de la Coalition pour la prévention du crime et le traitement de la toxicomanie de Vancouver qui a été formée par le maire Philip Owen. La coalition travaille à une meilleure sécurité dans la ville en améliorant les services policiers, l'éducation touchant les drogues, de même que les établissements de traitement de l'alcoolisme et des autres toxicomanies.

.../2

« Suite à des représentations de la part de députés libéraux de la région de Vancouver, j'ai chargé Santé Canada de coordonner une réponse fédérale à la long terme à la crise en présidant un groupe de travail interagence composé de ministères et d'organismes fédéraux », a déclaré M. Rock. Participeront aux discussions au niveau régional et national Patrimoine Canadien, Service correctionnel du Canada, Développement des ressources humaines Canada, Diversification de l'économie de l'Ouest Canada, Société canadienne d'hypothèques et de logement, Affaires indiennes et du Nord canadien, Condition féminine Canada, Justice Canada, la Gendarmerie royale du Canada et autres.

« Je suis contente que le gouvernement fédéral contribue des ressources dont ont grandement besoin les résidents du centre-ville est pour combattre cette épidémie », a déclaré Hedy Fry, députée de Vancouver-Centre et secrétaire d'État au Multiculturalisme et à la Situation de la femme.

En collaboration avec les autorités sanitaires provinciales, régionales et municipales, Santé Canada désignera des ressources à utiliser dans des secteurs comme l'élaboration de nouveaux modèles de prestation, de coordination et d'évaluation de services et de programmes, l'élargissement du soutien pour les questions liées à la prévention du VIH et aux soins dispensés dans la collectivité, les programmes de lutte contre la toxicomanie et les activités liées à la santé du peuple autochtone.

Santé Canada a joué un rôle de leader dans les secteurs de la lutte contre le VIH/sida et la toxicomanie depuis 1989, année au cours de laquelle il a amorcé le financement des programmes d'échange de seringues avec les gouvernements provinciaux et territoriaux. Parmi les autres initiatives de Santé Canada, il convient de mentionner les études épidémiologiques, la recherche sur le comportement, l'action communautaire et les programmes de traitement. Le document intitulé *Le VIH, le sida et l'usage des drogues par injection : Un plan d'action national*, financé par Santé Canada, a été déposé plus tôt cette année et recommande des démarches supplémentaires pour contrer l'épidémie.

- 3 -

« La situation qui sévit au centre-ville est de Vancouver s'étend à des collectivités situées à l'extérieur de la région de Vancouver, a ajouté le ministre Rock. Ce que nous apprendrons ici sera utile pour aborder cette épidémie à l'échelle nationale et internationale. »

- 30 -

Pièce jointe : Liste des activités de Santé Canada
dans le centre-ville est de Vancouver

Renseignements aux médias :

Derek Kent
Cabinet du Ministre
(613) 957-1515

Also available in English

**PARTICIPATION DE SANTÉ CANADA
AUX PROJETS DU CENTRE-VILLE DE VANCOUVER**
***LUTTE CONTRE LE VIH/SIDA ET L'ABUS DE SUBSTANCES
AU CENTRE-VILLE EST AU COURS DE LA PHASE II E LA SNS
(1993-1998)****

*À l'exception de l'échange des seringues entrepris en 1989.

A. PROJETS EN COURS AU CENTRE-VILLE EST

1. Étude sur l'utilisation de drogues injectables à Vancouver (Centre d'excellence pour la lutte contre le VIH/sida de C.-B.)
 - Étude ouverte de cohortes de 3 ans sur l'infection par le VIH chez les utilisateurs de drogues injectables.
 - Comprend le financement de l'établissement des déterminants démographiques et comportementaux des nouvelles infections et de l'élaboration de stratégies de prévention communautaires.
EF 1995-1998
Total 218 400 \$

2. Recherche communautaire sur le VIH, l'abus de substances, la pauvreté et la nutrition au centre-ville de Vancouver
 - Le rôle de la nutrition dans l'utilisation de drogues injectables chez les populations séropositives à l'égard du VIH.
 - Des travaux de recherche seront entrepris sur les questions d'accès aux services alimentaires et les besoins en éducation en matière de nutrition.
EF 1997/1998
Total 23 795 \$

3. Programme national de recherche et de développement en matière de santé (PNRDS). Au cours de la Phase I et de la Phase II de la Stratégie nationale sur le sida, le PNRDS a financé plusieurs initiatives reliées aux VIH/sida et aux utilisateurs de drogues injectables.
 - Initiatives d'évaluation portant sur l'échange de seringues à Vancouver et programmes de prévention de l'utilisation de drogues injectables (D^r Rick Mathias).
EF 1991-1994
Total 240 161 \$

4. *Positive Women's Network Society*
 - Élaboration de guides de poche à l'intention des femmes VIH positives du centre-ville est de *Vancouver*
EF 1997
Total 54 983 \$

B. CENTRE-VILLE EST DE VANCOUVER ET AUTRES ENDROITS

1. *AIDS Vancouver et BC PWA Society*
 - Le financement opérationnel de ces organisations permet d'assurer des services aux clients qui sont des utilisateurs de drogues injectables et à ceux qui habitent au centre-ville est.
EF 1997/1998
Total 1 440 990 \$
2. Réseau communautaire canadien de l'épidémiologie des toxicomanies
 - Le réseau a pour objet de dépister les tendances dans l'utilisation de drogues et de faire fonction de réseau d'alerte rapide dans six grands centres (Halifax, Toronto, Calgary, Vancouver, Montréal, Winnipeg), trois centres s'y étant joints cette année.
EF 1996-1998
Total 55 000 \$
3. *Tri-City Ethnographic Research*
 - Projet mis en oeuvre par le Centre d'excellence pour la lutte contre le VIH/sida de Colombie-Britannique.
 - Formuler une hypothèse sur le taux permanent d'infection à Montréal, à Toronto et à Vancouver.
EF 1997/1998
Total 218 400 \$
4. Étude de caractérisation des utilisateurs de drogues injectables à Montréal, à Vancouver et à Toronto (Centre d'excellence pour la lutte contre le VIH/sida)
 - Estimer le nombre d'utilisateurs de drogues injectables dans les trois villes en consultant diverses bases de données existantes.
EF 1997/1998
Total 110 000 \$
5. Groupe de travail sur le VIH/sida chez les Autochtones de la C.-B.
 - Financé conjointement par la Direction générale des services de santé (Santé Canada) et le ministère de la Santé, ce groupe interagence et interdisciplinaire élaborera une Stratégie autochtone sur le VIH/sida pour la C.-B. dans le cadre de laquelle il abordera l'abus de substances au centre-ville est de Vancouver.
 - Le groupe de travail est financé dans le cadre du Budget de fonctionnement et d'entretien de la DGSM de 119 000 \$ par année (EF 1993-1998), lequel comprend la formation en matière de counseling avant et après le dépistage à l'intention des infirmières en santé communautaire et des RSC, la distribution de condoms aux agences situées à l'intérieur et à l'extérieur des réserves et aux établissements de santé du gouvernement fédéral, le soutien du Groupe de discussions sur le VIH/sida, et l'aide à la recherche.

C. RÉCENTS PROJETS DU CENTRE-VILLE EST DE VANCOUVER

1. *High Risk Project Society*

- Projet de sensibilisation, d'extension des services et de soutien en matière de VIH/sida pour la collectivité trans-genderiste.

EF 1995-1996

Total 25 000 \$

2. Initiatives de partage des frais entre les provinces pour la prestation de services d'échange de seringues et pour le coût intégral de l'évaluation. Cinq provinces y ont participé.

- EF 1989-1992

- Total C.-B. 275 921 \$ (Total des cinq provinces : 1 458 339 \$)

3. Facteurs associés à la récente infection par le VIH dans la collectivité des utilisateurs de drogues injectables de la C.-B. (Centre d'excellence pour la lutte contre le VIH/sida et *BC Centre for Disease Control Society*)

- Le projet avait pour objet d'entreprendre une étude de cas-témoins afin de déterminer les facteurs de risque associés à la récente séroconversion chez la sous-population d'utilisateurs de drogues injectables.
- L'étude a été amorcée en réponse à la mise en évidence de groupes d'infections chez les utilisateurs de drogues injectables.

EF 1994-1995

Total 106 679 \$

4. Étude de la prévalence chez les jeunes contrevenants de la C.-B.

- Évaluer la prévalence du VIH chez les jeunes contrevenants admis aux centres de garde des jeunes en Colombie-Britannique.

EF 1993-1995

Total 30 085 \$

5. *Youth Action Coalition*

- Améliorer la qualité et le nombre des possibilités offertes aux jeunes de la rue pour acquérir de saines habiletés d'adaptation et de socialisation, ainsi que d'autres aptitudes à la vie quotidienne.

EF 1995-1997

Total 55 600 \$

6. *Watari Research Association*

- Créer et offrir un programme innovateur d'information et de formation, comprenant des volets sur l'alcool et les drogues, à l'intention des personnes fournissant des soins aux jeunes à risques et aux jeunes de la rue vivant au centre-ville.

EF 1993-1994

Total 22 700 \$

7. *Vancouver Police and Native Liaison Society*

- Assurer des liens entre les femmes autochtones du centre-ville est, et le service de police de Vancouver.
EF 1993-1995
Total 65 540 \$

8. Programme d'action communautaire sur le sida

Plusieurs organisations financées par le Programme d'action communautaire sur le sida mènent aussi des activités dans le domaine en question. Ces organisations ont constaté un important changement dans leur clientèle, qui englobe maintenant des résidents du centre-ville est.

- *Healing Our Spirit* - Intervention dans la rue pour les Autochtones en milieu urbain, 46 650 \$, EF 1993-1994
- *Youth Community Outreach Society* - Services d'information pour les jeunes difficiles à joindre, 148 890 \$, EF 1995-1998
- *Asian Society for the Intervention of AIDS* - Évaluation des besoins des personnes d'origine asiatique qui utilisent des drogues injectables, 56 624 \$, EF 1996-1997

D. AUTRES PROJETS CONNEXES

1. Programme de renforcement de la surveillance du VIH en C.-B. (Ministère de la Santé de la C.-B./BC Centre for Disease Control Society)

- Améliorer les données et le programme de renforcement de la surveillance du VIH en C.-B. (ex. : élimination de la répétition des tests de détection du VIH) afin de fournir des données plus fiables pour la planification de programmes et le système national de surveillance du VIH.
EF 1994-1996
Total 89 312 \$

2. Création d'une base de données sur les séroconversions et mise à jour du programme de renforcement de la surveillance du VIH en C.-B.

- Consigner les séroconversions à l'égard du VIH dans la base de données sur le VIH de la C.-B. pour mieux contrôler la prévalence du VIH. Les renseignements obtenus permettent de cibler les activités de prévention, de traitement, de soin et de soutien, et d'enrichir la base de données nationales sur les séroconversions.
EF 1996-1998
Total 46 326 \$

3. Programme VIH/sida géré par le *Pacific Region HIV/AIDS Focus Group*.

- Ateliers d'information préventive dans les collectivités des Premières nations.
EF 1993-1998
Total 271 000 \$ par année
- Programme de financement pour les groupes communautaires.

- Répondre aux besoins développementaux des enfants de 0 à 6 ans dont la santé est en danger.
- Priorités régionales : prévention des blessures, appui aux jeunes parents et intervention d'urgence.
- À l'échelle provinciale, 25 % du financement doit être utilisé pour les services aux Autochtones. Dans le centre-ville est, la plus grande partie des ressources est réservée pour les Autochtones. Les trois projets bénéficient d'un grand soutien des collectivités autochtones hors réserve.

4. *Children's Coalition, YWCA Crabtree Corner*

- Le projet développe des programmes existants, notamment : prévention du syndrome d'alcoolisme foetal (SAF) et des effets de l'alcool sur le foetus (EAF); soutien par les pairs et groupes d'information pour les parents d'enfants affectés par le SAF ou souffrant d'EAF; groupes de soutien pour les mères célibataires; programmes de soutien prénatal et postnatal.

EF 1995-2000

Total 517 054 \$

5. *Children's Coalition of the DTES/Strathcona, Downtown Eastside Residents' Association*

- Ce projet permet de gérer quatre services de soutien familial au centre-ville pour les enfants d'âge préscolaire et leurs familles. Les parents ont accès à des ressources dans divers domaines : information, autonomie fonctionnelle, intervention d'urgence, counseling, aiguillage, et activités sociales, récréatives et culturelles.

EF 1994-2000

Total 760 645 \$

6. Programme d'initiatives familiales, *MOSAIC*

- *MOSAIC* s'est joint à la *Vancouver Aboriginal Friendship Centre Society* pour créer un vaste programme communautaire intégré ayant les objectifs suivants : favoriser la santé et le développement social des enfants vulnérables de 0 à 6 ans et de leurs familles; réduire l'isolement et les risques chez les immigrants, les réfugiés et les Autochtones hors réserve en facilitant leur accès aux services; offrir des services de programmes adaptés sur le plan culturel (contenu et langue).

EF 1994-2000

Total 661 461 \$

7. Programme d'aide préscolaire aux enfants autochtones

- Élaboration et réalisation de projets préscolaires à Vancouver, y compris au centre-ville est (1 500 000 \$ en tout). Les projets seront axés sur la promotion de la culture et de la langue, l'éducation, la santé, le counseling en nutrition et le renforcement des soutiens sociaux.

8. ***YWCA Crabtree Corner***, projet de prévention du tabagisme chez les femmes
- **Projet de recherche-action. Le groupe cible et les participants au projet étaient des femmes autochtones du centre-ville est.**
EF 1995-1996
Total 68 484 \$